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A szlovák kormány, bár ne így lenne: a szlovák válasz-
tók támogatásával, nem látja szívesen a révkomáromi 
főtéren Szent István szobrát, nem látja szívesen, ha ma-
gyar államfő magyar közösségeket látogat meg, s eze-
ket a közösségeket legszívesebben áttolná a határon, 
mint Szlovákia ellenségeit. 

Egyszerű pszichózisa ez annak a szorongásnak, 
hogy amit a magukénak mondanak (a felvidéki terüle-
tet, településeket, erőforrásokat), azt nem érezhetik tel-
jesen magukénak. Mert ugye homogén nemzeti kultúr-
történetet nem lehet visszamenőleg úgy kreálni, hogy 
mazsolázgatunk a régi királyok, hadvezérek, tudósok 

, és sportolók között, s 
99 A jOZansag CSO- amit nem lehet vinni, 
dákat tehet két elvi- attó1 megvédjük szio 
leg európai szövetsé-
ges állam viszonyában. jelenbe nehéz bele-

nyugodni, de a múlt-
ba is. A sokszínű kultúrhistória bajára két recept van, s 
közülük a keleten ismertebb az, amivel a Ceausescu-fé-
le Romániában próbálkoztak: átnevezni, eltörölni, leta-
gadni a másik nép emlékeit, s asszimilálni őt magát. 
Igaz, a kormánytag Slota-féle „minden magyar faluba 
Szvatopluk-szobrot" terv már ezt az utat járná, főleg, 
hogy nem igazolt: Szvatopluk morva szlávjai elődei-e a 
szlovákoknak? 

Van egy másik recept is, amelyet Szlovákia euró-
pai csatlakozása óta el lehet várni a szlovák kor-
mánytól. A többnyelvűség előnyeinek megbecsülése, 
a kultúrák megismerésre, a tartózkodás a tömegek 
politikai okból való heccelésétől, s általában véve a 
józanság csodákat tehet két elvileg európai szövetsé-
ges állam viszonyában. Szlovákiának nem lehet ne-
hezebb elfogadni, hogy a történelmi magyar állam ré-
sze volt, mint Magyarországnak azt, hogy igazságta-
lanul szabdalták szét, a múltjának emlékezetét tilt-
ják, átnevezik vagy hagyják lepusztulni, közösségeit 
politikailag zaklatják. 

Az 1968-as szovjet bevonulásban való magyar rész-
vétel pedig, mint ürügy a magyar államfő kitiltására, a 
szlovák választók átlátszó manipulációja. A métgyar ál-
lam már 1989-ben bocsánatot kért az állampárt tettéért, 
s ezt Sólyom László személyesen is megtette tavaly. E 
bűnökért tovább vezekelni olyan lenne, mint kérdőre 
vonni Szlovákiát az Oroszországgal ápolt kapcsolatai 
miatt, vagy azt kérdezni, a szlovák kommunista Gustáv 
Husák mi járatban volt a szlovák Dubceket eltávolító 
szovjetek oldalán 1969-ben? 

Kérdezzen online 
Lázár Jánostól! 
SZEGED, VÁSÁRHELY. Hódmező- nak fideszes elnökét olvasó-
vásárhely polgármestere, ink kérdezhetik a rendőrség-
Lázár János augusztus 25-én, ről, a romákról, a közéletről 
kedden 11 órától a delma- és a vidékről. Kérdéseiket az 
gyar.hu vendége lesz. A par- interju@delmagyar.hu e-mail 
lament rendészeti bizottságá- címre várjuk. 
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TOVÁBBRA IS BÉRLŐRE VÁR CSONGRÁD PATINÁS SZÁLLODÁJA 

Erzsébet: kettőből semmi 
Harmadszor is bérleményként 
verné dobra az egy éve bezárt 
Erzsébet Szállót a tulajdonos 
csongrádi önkormányzat. Két 
felhívásra senki sem jelentke-
zett, de a határidő után egy 
szándéknyilatkozat befutott 
Budapestről. 

CSONGRÁD 
BÍRÓ DÁNIEL 

Nem kapkodnak a csongrádi 
Erzsébet Szálló hasznosítási 
jogáért - megint nem érkezett 
érvényes ajánlat a városhá-
zára. A 147 millió forintra be-
csült, tavaly októberben be-
zárt Fő utcai ingatlannak meg-
kérné az árát az önkormány-
zat: 25 évre legkevesebb havi 
félmillióért adnák bérbe a pa-
tinás hotelépületet, ami jelen-
tős felújításra szorul. Kivárás 
is meghúzódhat az érdektelen-

„Egy budapesti székhe-
lyű cég ügyvezetője nem-
rég megtekintette az in-
gatlant, és szándéknyi-
latkozatot küldött az 
önkormányzatnak." 

ség mögött, hiszen a képvise-
lő-testület úgy döntött a szálló 
bezárásakor, ha nem találnak 
megfelelő bérlőt, tulajdonost 
válthat az ingatlan. Aki utána-
számol, annak egyértelmű, 
hogy ilyen bérleti díj mellett 
nem igazán kifizetődő működ-
tetni más tulajdonát, ha 
ugyanennyiért - akár részlet-
fizetéssel - meg is veheti azt. 

Hogy az Erzsébet Szállóban 
mégis lát valaki fantáziát, afe-
lől nincs kétség. Egy budapesti 
székhelyű cég, az Europiemme 
Kereskedelmi és Szolgáltató 
Kft. ügyvezetője nemrég meg-
tekintette az ingatlant, és szán-
déknyilatkozatot küldött az ön-
kormányzatnak. Azt írja, részt 
akar venni az Erzsébet Szálló 
hasznosítási pályázatán, és 
írásbeli ajánlatát 2009. szep-
tember 30-ig benyújtja. A cég-
ről nem találtunk semmit az in-
terneten, saját honlapja sin-
csen. Lapunk információi sze-
rint egy csongrádi vállalkozó-
nak is lennének elképzelései az 
Erzsébettel kapcsolatban, de 
csak akkor érdekli az ügylet, ha 
megveheti az ingatlant. 

A hasznosítás további me-

netrendjéről pénteki ülésén 
dönt a csongrádi képvise-
lő-testület. Bedő Tamás pol-
gármester azt javasolja - hi-
vatkozva az utóbb beérkezett 
nyilatkozatra hogy válto-
zatlan feltételekkel ismét hir-

dessék meg a szállodaépüle-
tet. Az előterjesztés nyilvá-
nosságra hozása előtt Kurucz 
Ferenc, a városgazdasági bi-
zottság elnöke is azt mondta 
lapunknak, hogy nem szabad 
elherdálni ezt a vagyont, in-

kább még egyszer meg kell 
hirdetni, bérleményként. Ku-
rucz szerint azért hőkölnek 
vissza az érdeklődők, mert az 
épület egy része (a presszó -
a szerk.) hosszú távra ki van 
adva. 

25 évre, havi félmillióért adnák bérbe a patinás hotelépületet, ami jelentős felújításra szorul. FOTÓ: TÉSIK ATTILA 

A HÁZIORVOSOK SZERINT LEHETETLEN EGY HÓNAP ALATT EZER EMBERT BEOLTANI 

Tömeges kérdőjetek az új típusú influenza körül 
Sokkal több jelenleg a bi-
zonytalanság az új típusú inf-
luenza elleni hazai védekezés 
körül, mint az, ami biztosan 
tudható. A szakemberek pél-
dául nem tudják, ki kaphat 
ingyenesen a vakcinából, és 
azt sem, miként kivitelezhető 
a tömeges oltás. 

SZEGED 
TOMBÁCZ RÓBERT 

A HINl-világjárvány kezdete 
óta 140 fertőzött beteget talál-
tak itthon, egyikük a betegség 
szövődményeitől meghalt. 
Csongrád megyében 6, Békés-
ben 1 fertőzöttről tud eddig a 
régiós ÁNTSZ. A hazai gyártá-
sú vakcinák emberi tesztelése 
jelenleg folyik, ezek eredmé-
nyétől függően október elején 

kezdődhetnek a tömeges oltá-
sok. 

A kormány a hazai vakci-
nagyártó cégtől összesen 6 
millió ampullát rendelt - eb-
ből 4 milliót ingyenesen kap-
hat meg a kockázati csoport-
ba tartozók egy része. A fél 
és 3 év közti gyerekeknek, a 
terheseknek, illetve a króni-
kus betegeknek a hírek sze-
rint nem kell majd fizetniük 
az oltásért. A fiataloknak vi-
szont - akik közül eddig a 
legtöbben megfertőződtek, 
illetve meghaltak a világban 
- fizetniük kell érte. Arról 
azonban, hogy kinek jár in-
gyen és kinek kell nagyjából 
1100 forintot fizetnie a vakci-
náért, egyelőre semmiféle hi-
vatalos információt sem ka-
pott a régiós ÁNTSZ, és így a 

háziorvosok sem - tudtuk 
meg Tombácz Zsuzsanna re-
gionális járványügyi osztály-
vezetőtől. 

A kormány tervei szerint el-
sőként az ország stratégiai 

ágazataiban - egészségügyi, 
rendvédelmi és közüzemi 
- dolgozókat oltják majd be. 
Erre félmillió adagot különíte-
nek el. így tehát egy kukás va-
lószínűleg előbb kap majd 
H1N1 elleni védőoltást, mint 
például egy tanár. 

Nem tisztázott az sem, 
hogy a kormány miből fizeti ki 
az ingyenes vakcinák árát, és 
az oltásokat beadó háziorvo-
sok munkadíját. A nem köte-
lező védőoltások beadásáért 

- ilyen az új 
típusú influ-
enza elleni is 
- ugyanis fi-
zetni kell. Az 
orvos viszont 
nem kérhet 
többet érte, 
mint ameny-

nyit a páciens az oltóanyagért 
fizetett a patikában. Akinek 
pedig az állam fizeti a vakci-
nát, annak a beadási díját is 
állnia kell. 

A másik probléma, hogy 
októberben 4 hét alatt kelle-
ne beoltania mindenkit a há-

ziorvosoknak. Szilárd András 
tápéi háziorvos, a Szegedi 
Háziorvosok Egyesületének 
elnöke szerint ezt azonban 
lehetetlen megoldani. Oltás 
előtt ugyanis fel kell mérni a 
páciens egészségügyi állapo-
tát, tájékoztatni kell a szö-
vődményekről, és alá kell 
íratni vele egy beleegyező 
nyilatkozatot. Mindez bete-
genként 10 perc. Becslése 
szerint, ha praxisonként csak 
1000 embert oltanak be, egy 
hétig nonstop kellene oltani-
uk, ami fizikai képtelenség 
- pláne az őszi, hurutos idő-
szakban. A rendelők várói-
ban pedig el kellene különí-
teni egymástól az oltásért ér-
kezőket a betegektől, ami a 
rendelők többségében szin-
tén megoldhatatlan. 

Elsodort 
a vonat 
egy férfit 
SZEGED. Balfelkar-töréssel 
megúszta balesetét az a kö-
zépkorú szegedi férfi, akit 
tegnap délelőtt 11 óra tájban 
elsodort a vonat a sze-
ged-szentmihályi vasúti átjá-
róban. A férfi munkából tar-
tott hazafelé, és egy nem hi-
vatalos „ösvényen" akart át-
vágni a síneken, de nem vette 
észre a Szeged-Röszke vona-
lon lassan mozgó szerelvényt 
- így elé lépett. Szerencsére 
az elhaladó vonat csak elso-
dorta, nem rántotta maga alá, 
bal felkarját viszont eltörte. A 
férfit a mentők a szegedi trau-
matológiai klinikára szállí-
tották. 

f f Arról, hogy kinek jár ingyen 
és kinek kell nagyjából 1100 fo-
rintot fizetnie a vakcináért, egye-
lőre semmiféle hivatalos jnformá-
ciót sem kapott a régiós ÁNTSZ. 
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